
Beretning for Gantrup borger og forsamlingshus. 

 

Det er dejligt der kommer så mange nye beboere i byen . Vi håber, at de føler sig vel modtaget og at de kan 

tilføre yderligere dynamik i vores lille by. Reelt er der 1 bolig til salg på Ryvej i Gantrup, hvilket jo er et godt 

tegn.  Spændende hvad den nye ejer af Gantrupvej 13 og grusgravene  vil videre frem. Men velkommen 

under alle omstændigheder. 

Arbejdet er forsat i grupperne.  Dem har vi reelt mange af og vi kan nævne: 

I efteråret 2020  søgte vi kommunen om støtte til at udvikle byen sammen med bl.a.  Voervadsbro, Træden, 

Grædstrup . Derfor har vi :  

• Udegruppen som skulle se på , hvad vi kan bruge arealet bag forsamlingshuset til.   De er nu 

færdige med  petanque bane og nyt tag til en af bålhytten. Efterfølgende har vi lavet endnu en 

ansøgning og fået bevilliget ca. 150.000 til videreudvikling af udearealet . Således har fået et 

udekøkken, en grejbank med gryder m.v., der er etableret et muld-toilet ,  et shelter samt flytning 

af bålhytten med nyt tag m.v. Alt er næsten færdig.  Vi mangler fortsat skiltning, reserveringapp 

m.v. , men det kommer. Driveren har især været Georg og Finn samt Jens og Martin med shelteret. 

En stor tak til dem. En ny plan er vist,  at de vil lave en udebruser 

• Stigruppen er fortsat lidt på pause, men Voerladegård vil geren forbindes med os. De har netop 

indviet deres nye stisystem til glæde for borgerne. Det kunne være der var nogle der ville arbejde 

videre med dette? Vores sti langs Ryvej bliver stadig holdt ved lige i fin stil af Allan , Martin mfl. Og 

vi får fortsat ros fra omverdenen for denne. Vi løs selv vores udfordringer i stedet for at få andre til 

det 

• Børne gruppe som os bekendt ikke rigtigt er kommet i gang , men det har ikke sat en stopper for  

fødsel af nye indbyggere. Det er ganske fantastik, at vi kan tiltrække de unge mennesker. Vi har 

næsten ikke tal på, hvor mange der er født i år. Jeg har hørt, at der er 2 yderligere på vej. Så 

skræmmebilledet  af at skolebussen ville blive nedlagt , hvis der ikke skete noget,  har virkelig sat 

gang i tingene.. Kunne vi få en fra børnefamilierne som kunne arrangere noget? 

• IT gruppen har holdt læringsdag , for at vi kan hjælpe med at få den gjort aktuel. Jeg kan sige, at 

der er altså mange udenfor byen, der får inspiration fra alle de oplysninger der ligger på den. 

• Udlejningen af forsamlingshuset er på det niveau der passer os fint. Huset ligger lige midt i byen og 

derfor skal vi altså tage hensyn til naboerne . 

• Vi har bedt Kommunen om at orienter om Landsbyafgrænsningen og hvilke muligheder der lå for 

at udvide byen. Et borgermøde konstatere at der ikke var interesse for en udvidelse, 

Fremadrettet 

Vi har i år aktivt deltaget i Landsbyrådet i Kommunen, hvor vi vender ideer til fælles tiltag mellem 

landsbyerne, men også giver ideer til hinanden. Det er den vej vi især har fundet financering af vores 

projekter. 

• PT. Har vi en ansøgning om kr. 100.000 på tilskud til et nyt tag som vil koste  ca. 300.000 incl. 

Isolering af taget . Resten må vi finde blandt egne midler eller søge andre fonde eller lokale 

virksomheder.  

• Vi arbejder fortsat videre med  muligheden for ”Naturpark Gudenå” , uden der er besluttet noget.  

Det hele afhænger af om  kommunen vil være med. Senest er Klostermølle som er en del af 



Naturpark Gudenå, blev delvist overdraget til en forening som skal finde financering eller retter 

finde 6 mio. kr. inden 1.sept. 2024 . Det er Irene og jeg som deltager i møderne 

 

• Vores fælles spisninger fortsætter og vi overvejer om vi skal lave menuerne lidt mere specielle, ex. 

med Thaimad,  tapas etc. Men vi vil gerne have input. 

• Foredrag rækken fortsætter  med nye tiltag , men gode ideer efterlyses. ”Alene i Vildmarken” er 

påtænkt, men ikke fastlagt. 

• Spilaftenerne  skal  vi have lavet et nyt program for , hvor man mødes og tager sine spil med til 

fælles fornøjelse.  

• Vores festlige Fredaghygge den 1. i måneden er et stort trækplaster og derfor fortsætter vi med 

disse i vintermånederne , men fortsat udenfor . Her skal vores nye udefaciliteter tages i brug 

• ”Vild med vilje” dvs. at man søger at få den vilde natur tilbage, skal der ses på i en ny 

arbejdsgruppe. Kommune har mulighed for at låne en rådgiver til dette og vi har jo et stort areal 

bagved forsamlingshuset som vi måske skal gentænke.  Vi vil geren hae nogen som har lyst til at 

lave en plan. 

• Vi påtænker  en rundtur til andre landsbyer for at få gode ideer?  

• Vores køkken i forsamlingshuset trænger til en opgradering. Vi vil søge at få lavet en plan og et 

budget her i vinteren, Vi mangler bl.a. bedre kølefaciliteter , fordi de fleste indkøber mad 

Tak til Anette som holder i bestyrelsen og tak arbejdet med at leje forsamlingshuset ud til respektable 

lejere.  

Derfor skal vi have et nyt medlem i bestyrelsen , hvorefter vi kan fordele opgaverne mellem os. Hvem 

kunne tænke sig , at være med til at præge fremtiden for byen?  

 

Men tak til alle som har ydet en stor en lille indsat for vores fælles lille by. 

 

 


